
صف مردم از صف اخلال گران جداست
در جلسه شورای عالی قوه قضاییه مطرح شد:

رئیس قوه قضائیه با تأکید بــر اینکه امروز صف 
مردم از صف اخلال گران در امنیت جداســت، 
از همه مســئولان ذی ربط خواســت از طریق 
تریبون هــای مختلف به تبیین ابعــاد گوناگون 
طرح مدیریت مصرف سوخت بپردازند. آیت اله 
»سیدابراهیم رئیســی« در جلسه شورای عالی 
قوه قضاییه با اشاره به حوادث پس از اجرای طرح 
مدیریت مصرف سوخت در کشور، تصریح کرد: 
اخیراً مقام معظم رهبری به صورت جامع به این 
موضوع اشاره فرمودند و ما هم از عنایات ایشان 
کمال ســپاس را داریم. رئیس قوه قضاییه ادامه 
داد: اصل ایــن طرح، مبنای کامــلًا قانونی دارد 
و در قانون برنامه ششم توســعه و سیاست  های 
کلی نظــام مصوب مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام بر آن تاکید شده است. البته این طرح باید 
در پنج سال گذشــته به صورت متناوب توسط 

دولت انجام می شــد. بر همین اساس طرحی را 
دولت پیشــنهاد کرد که بحث های کارشناسی 
مختلفی درباره آن مطرح بــود و نهایتاً تصمیم 
بر این شــد که اقداماتی طبق پیشنهاد و طرح 
دولت انجام شــود. آیت اله رئیسی، با بیان اینکه 
اصل طرح، قانونی اســت اما نحوه و شیوه اجرای 
آن بحث دیگری است، افزود: از مقدمات ضروری 
اجرای این طرح، اقناع افــکار عمومی و اجماع 
نخبگانی است و هر چه بیشتر باید ابعاد این طرح 
تبیین شــود. درخصوص چنیــن طرحی طبعاً 
نمایندگان، نخبگان، صاحب نظران و عموم مردم 
باید در جریان ابعاد گوناگون آن باشند. رئیس قوه 
قضاییه، ضمن انتقاد از شیوه اجرای طرح، نگرانی 
مردم را ناشی از عدم اقناع افکار عمومی دانست 
و اظهار کرد: ضرورت داشت افکار عمومی در این 
زمینه روشن شود. امروز هم ضرورت جدی وجود 

دارد که رســانه ها، اقتصاددانان، وزرای مربوطه، 
مسئولان اجرایی و مسئولان مطلع، از هر طریق 
ممکن ابعاد طرح را برای مردم تبیین کنند زیرا 
یکی از جلوه های مهم شفاف سازی همین است. 
آیت اله رئیســی، با بیان اینکه مــردم عزیز ما از 
ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی هر زمان نسبت به 
موضوعی قانع شده اند با تصمیمات نظام همراهی 
و همدلی کرده اند، خاطرنشان کرد: در این قضیه 
هم تردید نداریم که در صورت اقناع افکار عمومی، 
همراهی مردم حاصل می شود.رئیس قوه قضاییه، 
در ادامه با تاکید بر اینکه صف مردم از صف اشرار 
و اخلال گران در امنیت جداســت، تصریح کرد: 
تخریب اموال عمومی و خصوصــی، آتش زدن 
بانک ها و اماکن مختلف، آسیب رساندن به آرامش 
روانی مردم و لرزاندن دل زنان و کودکان با هر نیت 

و هدفی، مجازات سختی را به دنبال دارد.

گرم خانه های سیار فعال شدند
خبرآنلاین: سرپرست ســازمان رفاه، خدمات 
و مشــارکت های اجتماعی با اشــاره بــه اینکه 
گرم خانه هــای ســیار در پایتخت فعال شــد،  
گفت: مراجعه به گرم خانه ها ۱۴ درصد افزایش 
یافته است. ســیدمالک حسینی، درباره فعالیت 
سازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی 
در خصوص افراد بی خانمان با توجه به برودت هوا 
گفت: افرادی که به طور داوطلبانه به گرم خانه ها 
مراجعه کردند، نســبت به ۴۸ ســاعت گذشته 
۱۴درصد افزایش داشتند. وی افزود: تماس های 
مردمی به ســامانه ۱۳۷، ۲۳ درصد نســبت به 
روزهای گذشته رشد داشته است که جا دارد از 

مردم برای این همکاری تشکر کنیم.
 

شهردار ناحیه 5 منطقه یک 
شهرداری تهران هم برکنار شد

مهر: مدیــر روابط عمومی شــهرداری منطقه 
یک تهران گفت: دومین شــهردار ناحیه منطقه 
یک به دلیل قصور در انجــام وظایف مربوط به 
 برف روبــی در دو روز پیش پایتخت عزل شــد. 
مجید صالحی فیروزآبادی اظهارداشت: شهردار 
ناحیه 5 منطقه یک تهران با حکم ســیدحمید 
موسوی شهردار منطقه یک، به دلیل تأخیر در 
انجام وظایف محوله در برف دو روز پیش پایتخت 
عزل شد. وی افزود: در مورد اینکه تعداد دیگری از 
شهرداران نواحی منطقه یک برکنار شوند در حال 
حاضر تصمیمی گرفته نشده، ولی شهردار منطقه 
مانند مربی فوتبال بوده که هرکدام از بازیکنان 
آن که شهرداران نواحی هستند نتوانند خود را با 
شرایط تطبیق دهند، مجبور به جایگزین کردن 

افراد جدید می شود.

 نقش زنان روستایی را در 
توسعه گردشگری نادیده گرفته ایم

فارس: اســتاد دانشــگاه فردوسی، درخصوص 
نقش اقامت گاه های بوم گردی در توانمندسازی 
زنان روستایی گفت: هیچ گاه به اهمیت نقش زنان 
در توسعه روســتا، به خصوص گردشگری توجه 
نمی شود. زنان روستایی همیشه در سایه هستند 
و نقش شان کم رنگ است. خدیجه بوزرجمهری 
گفت: زنان روستایی نقش حایز اهمیتی در توسعه 
گردشگری دارند، باید ســعی کرد نگاه اقشار به 
سمت صنعت گردشگری روستایی مثبت شود. 
وی  اظهار کرد: طی ســال های اخیر با توســعه 
اقامت گاه های بوم گردی، شــاهد فعالیت بیشتر 

زنان روستایی در جامعه هستیم.

کوتاه از جامعه
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 واقعیت مطلب این اســت که موضوع ترافیک، 
موضوعی چندبعُدی و چندوجهی اســت که در 
بروز و تشدید آن، تنها یک دستگاه مقصر نیست 
و علاوه بر دستگاه های متعدد، خود شهروندان 
نیز در آن نقش دارند. اما نکته ای که وجود دارد 
این است که نباید وقتی اوضاع رو به راه و هوا گل 
و بلبل است، خودمان را یگانه عامل پاکیزگی هوا 
و حتی پــرواز پروانه ها در شــهر و منجی تهران 
معرفی کنیم و هنگامی که اوضاع به هم می ریزد 
و هوا آلوده می شود، با گفتن »کی بود؟ کی بود؟ 
من نبودم!« تقصیر را گــردن دیگران بیندازیم 
و انگشــت اتهام را به سمت پلیس نشانه برویم و 
پلیس را به عنوان مقصر افزایش ترافیک معرفی 
کنیم! در چنین مواقعی، شاید سکوت خیلی بهتر 
از ناآگاه فرض کردن مردم، انگشت اتهام به سوی 
دیگران گرفتن و نپذیرفتن اینکه گاهی شانس با 

ما یار نیست، باشد! 

یادداشت

 کاهش آمار سزارین 
در بیمارستان های دولتی

مهر: رئیس اداره مامایی دانشگاه علوم پزشکی 
شــهید بهشــتی، از کاهش ۷.5 درصدی آمار 
سزارین در بیمارستان های دولتی تحت پوشش 
دانشــگاه خبر داد. محبوبه عقیقی، در کارگاه 
سه روزه تربیت مربی کلاس های آمادگی برای 
زایمان که با همکاری اســاتید و اعضای هیئت 
علمی گروه مامایی دانشگاه برگزار شد، با اشاره به 
تلاش همکاران و حمایت های معاونان درمان در 
طول پنج سال گذشته، اظهار کرد: آمار سزارین 
در بیمارستان های دولتی تابعه دانشگاه از ۷۶.۳5 
درصد در ســال ۹۲، در ۶ ماهه اول سال ۹۸، به 

۶۸.۹۶ درصد کاهش یافته است.

خبر

تیراندازی در کالیفرنیا 9 کشته و زخمی داد هشدار اتاق اصناف اهواز نسبت به گرا ن فروشیطرح »سرباز کارت« برای واریز حقوق سربازان
فارس: بنابر اعلام رسانه های محلی در حادثه تیراندازی که در محل برگزاری یک میهمانی 
در شهر »فرزنو« در ایالت کالیفرنیا رخ داد، دست کم ۹ نفر مورد اصابت گلوله قرار گرفتند. 
پلیس محلی با بیان اینکه این تیراندازی ساعت ۶ عصر روز یک شنبه به وقت محلی اتفاق 
افتاد، اعلام کرد: چند متهم وارد ساختمان محل برگزاری میهمانی شدند و به سمت افراد 
حاضر شلیک کردند. بنابر اعلام پلیس شهر فرزنو، دست کم ۹ نفر مورد اصابت گلوله قرار 
گرفتند که چند تن از آنان جان خود را از دست دادند. هرچند تعداد دقیق قربانیان اعلام 

نشده است.

ایسنا: رئیس ســازمان وظیفه عمومی ناجا اعلام کرد که حقوق کلیه کارکنان وظیفه 
نیروهای مسلح از طریق بانک سپه پرداخت خواهد شد.

سردار تقی مهری، درباره طرح تجمیع حساب های بانکی کارکنان وظیفه، اظهارکرد: در 
راستای اجرای ابلاغیه ســتاد کل نیروهای مسلح و به منظور تسهیل و تسریع در فرآیند 
پرداخت حقوق و مزایای کارکنان وظیفه نیروهای مسلح، طرح »سرباز کارت« اجرایی شده 
است. وی ادامه داد: در این طرح، کلیه کارکنان وظیفه که از ۱۸ آبان ماه مشغول به خدمت 

شده اند به صورت یکپارچه از طریق بانک سپه حقوق و مزایای خود را دریافت می کنند.

ایرنا: دبیر اجرایی اتاق اصناف اهواز، ضمن هشدار در رابطه با هرگونه گران فروشی اجناس 
و کالا گفت: واحدهای صنفی قیمت کالاها را با ضرایب سودی که قانون گذار تعیین کرده 
عرضه کنند تا مشمول پرونده سازی و خسارت نشوند. ابوالقاسم کوره چینی بیان کرد: از 
اصناف انتظار داریم ضرایب سود قانونی هر کالایی که از سوی اتحادیه به آن ها ابلاغ می شود 
را رعایت کنند و بیش از قیمت های تعیین شده کالایی را در بازار عرضه نکنند. وی گفت: 
ارتباط اصناف با اتحادیه ها باید قوی تر و موثرتر باشــد و اصناف باید مشکلات خود را در 

تمامی بخش ها به اتحادیه ها اعلام کنند.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: درباره 
تأمین هزینه درمان افرادی که در حوادث اخیر دچار 
آسیب شده اند، اظهار نظر مکتوب نداریم؛ اما به صورت 
شفاهی به بنده اعلام شــده هزینه درمان این افراد 
تأمین می شود. نادر توکلی، در پاسخ به این پرسش که 
»هزینه درمان افراد آسیب دیده در اغتشاشات اخیر 
چگونه تأمین می شود؟«، اظهار داشت: بنده دستور 

شفاهی در خصوص تأمین هزینه درمان چنین افرادی 
دارم اما به صورت مکتوب به ما اعلام نشده است.

وی ادامــه داد: ما برای هزینه درمــان این افراد یک 
اســتعلام از حوزه معاونت درمان وزارت بهداشــت 
گرفته ایم. کسانی که دارای دفترچه هستند آن را ارائه 
می کنند و بخشی از هزینه از طریق دفترچه درمانی 

حساب می شود؛ البته اگر بیمه ها قبول کنند.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران افزود: درباره 
هزینه درمان این افراد اظهار نظر مکتوب نداریم اما به 
صورت شفاهی به بنده اعلام شده که وزارت بهداشت 

هزینه این افراد را متقبل می شود. 
توکلی درباره چگونکی تأمیــن هزینه درمان چنین 
افراد در بیمارستان ها، بیان داشت: این افراد باید به 
مددکار بیمارســتان مراجعه کنند و مددکار نیز از 
ما اســتعلام می کند و ما نیز در این خصوص جواب 
می دهیم. البته ما در این خصوص با وزارت بهداشت 
مکاتبه کرده ایم و ظرف امروز و فردا به ما ابلاغ می شود.  

وی در پاســخ به این پرســش که »تکلیف افرادی 
که توان پرداخــت هر نوع هزینه را نیــز ندارند، چه 
می شود؟«، یادآورشد: کار درمانی این افراد نیز انجام 
می شود. البته ما نمی توانیم این افراد را تفکیک کنیم 
که فرد در حادثه دچار آســیب شده یا خیر و راهکار 

عملیاتی در این خصوص نداریم. 
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی ایران تأکید 
کرد: هیچ کسی به خاطر مســائل و مشکلات مالی 
در بیمارستان عدم پذیرش نمی شود و درمان آن ها 

عقب نمی افتد.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران خبر داد:

تأمین هزینه درمان افراد آسیب دیده در حوادث اخیر

آیت اله رئیسی: مسئولان ابعاد مختلف طرح مدیریت سوخت را تبیین کنند
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